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Frederiksberg Lokalråd 
Årsmøde den 28. februar 2024 kl. 19.00 på Værkerne, Frederiksvej 27, Sorø 

 
Som optakt til årsmødet holdt Sune Christensen et meget interessant foredrag om sine ideer og planer med 
jordbrugsskolen Feldskov Have. 
 
Efter foredraget blev der serveret kaffe og kage, derefter påbegyndtes det egentlige årsmøde. 
 
Dagsorden ifølge vedtægterne 

a. Valg af dirigent 
b. Bestyrelsens beretning for det forløbne år – kalenderåret 
c. Det reviderede regnskab fremlægges 
d. Debat om det nye års udfordringer – og den tilhørende økonomi 
e. Behandling af indkomne forslag 
f. Valg af ny bestyrelse og 1 revisor – alle valg for et år ad gangen 
g. Fastsættelse af indmeldelsesgebyr 
h. Eventuelt 

 
Ad: a. Valg af dirigent 
Formanden Louise Thrane bød velkommen til årsmødet og foreslog Tina Hyldegaard som dirigent. 
Tina Hyldegaard blev valgt med akklamation. 
Dirigenten konstaterede, at årsmødet var indvarslet i overensstemmelse med vedtægterne. 
 
Ad: b. Bestyrelsens beretning for det forløbne år – kalenderåret 
Louise Thrane indledte beretningen med at orientere om, at Lokalrådets formål - efter vedtægterne - er at 
søge indflydelse, skabe opmærksomhed om og tage initiativer på områder som: 
 

a. planlægning og projektering af nye boligområder, 
b. trafikforhold, herunder spørgsmål om trafiksikkerhed, cyklestier, fortove og kollektiv trafik m.v., 
c. den fysiske planlægning, herunder udlægning og indretning af rekreative arealer, 
d. forsyningen af offentlige tilbud på det kulturelle og sociale område, 
e. øvrige områder af almen interesse for Frederiksberg. 

 
Kulturhus og bypark 
I det forgangne år har vi i Frederiksberg Lokalråd bl.a. arbejdet videre med vores mærkesager, hvoraf de 
største er et kulturhus på Frederiksberg, en bypark over for Norgesvej ved siden af Institutionen 
Grønnegården og en tunnel under togbanen ved rundskoven. Vi har forsøgt at få en dialog med Sorø 
kommune om især de 2 første punkter, kulturhuset og byparken, men det er svært at få kommunen i tale. 
De svarer simpelthen ikke på vores henvendelser. Vi undrer os stadig over, at vi ikke kan få nøglen og bruge 
lokalerne på Frederiksberg gl. skole, når de nu er opvarmede og står tomme. Vi har sågar sendt en 
helhedsplan for hele bygningsmassen, men heller ikke her fik vi noget respons. I september holdt vi et 
åbent møde for borgere om behovet for et kulturhus, og det viste med al tydelighed, at der er mange 
foreninger – store og små - som ønsker lokaler. Værkerne her er godt fyldt op, og med den store tilflytning 
til Frederiksberg er det kun naturligt at få et kulturhus i denne bydel. Vi arbejder ihærdigt videre, og i 
skrivende stund (feb. 24) er jeg inviteret til dialogmøde med kommunen. 
 
Trafikråd og trafik 
Jørn-Ole sidder med i Trafiksikkerhedsrådet. Rådet for Sikker Trafik placerer i en undersøgelse om 
Kommunernes Skoletrafiktest Sorø Kommune på en ca. 40. plads blandt Danmarks 98 kommuner, hvilket er 
bekymrende, da Sorø Kommune er den kommune i politikredsen, der har flest dræbte og alvorligt 
kvæstede pr. 10.000 indbyggere. Noget tyder på, at en obligatorisk trafikundervisning i skolerne er gjort 
valgfri, og det ser vi gerne ændret, så lokalrådet tager emnet op på næste møde med kommunen. I 
Kommunens plan over vejarbejder i 2024 indgår i øvrigt ombygning af krydset Skælskørvej/Næstvedvej 
med en bevilling på 1 mio. kr. 
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Fællesmøde i lokalrådene 
Vi har holdt fast i møderne med de andre lokalråd, og dialogmøderne med kommunens økonomiudvalg. 
Kommunen har nu etableret en ”dialoggruppe for attraktive lokalmiljøer” med 5 personer fra lokalrådene, 
hvor af jeg er den ene, som sammen med den nye afdelingsleder for Kultur og Fritid, Tina Pihl, skal 
smidiggøre dialogen mellem lokalråd og Sorø kommune. Første møde holdes primo marts i år. 
 
Fondsmidler 
Vi har afsøgt muligheden for at søge LAG-midler via LAG-ordningen i Nordvestsjælland og fondsmidler ved 
bl.a. Nordea-fondens ”Her gror vi”. Det er absolut en mulighed at søge begge steder, så det arbejder vi 
videre med her i 2024. 
 
Andet 
Forskningens døgn i 2023 blev holdt 26. april med sprogforsker Thomas Olander, som gav et fascinerende 
indblik i 6000 års udvikling af det danske sprog. Det blev et velbesøgt arrangement. I år er det d. 25. april og 
handler om statistikkens kunst. 
Vi forsøger gennem sociale medier at gøre opmærksom på Frederiksberg Lokalråd på Facebook og i et 
Nyhedsbrev via Kulturposten, som Charlotte står for. 
Frederiksberg Lokalråd har derudover tilmeldt os Værkerne, som betyder, at vi holder flere af vores 
arrangementer her. 
Næsten hvert år uddeler Frederiksberg Lokalråd årets Frederiksbergpris og i 2023/24 går prisen til 
Lokalrådets tidligere formand, Tina Hyldegaard, som desværre er fraflyttet Frederiksberg. Stort tillykke til 
Tina, fordi du gennem mange år har arbejdet for at gøre Frederiksberg et bedre sted at bo. 
Frederiksbergprisen er i år en vase udført af keramikeren Marie Langaa, Stenstrupvej. 
 
Flere kom efter Louises beretningen med kommentarer om det beskedne fremmøde (10 deltagere) til 
Årsmødet og efterlyste mere synlighed generelt og i særdeleshed i forbindelse med Årsmødet. 
Måske kunne annonceringen i Brugsen om Årsmødet også have været mere synlig. 
Der fremkom ligeledes forslag og tilbud om samarbejde med Haverefugiet Smedevej 66. 
Der blev efterlyst nye foldere fra Lokalrådet til uddeling til tilflyttere. 
 
Louise lovede, at de fremkomne bemærkninger vil indgå i Lokalrådets videre arbejde. 
 
Herefter blev beretningen taget til efterretning og godkendt med applaus. 
 
Ad: c. Det reviderede regnskab fremlægges 
Kassereren, Malene Rasmussen, gennemgik det reviderede regnskab for 2023. 
Lokalrådets indtægter har været: 250 kr. fra 5 nye medlemmer, 16.000 kr. fra Kommunens 
administrationspulje og 12,57 kr. i renter, i alt 16.262,57 kr. 
Udgifterne har været på i alt 12.998,23 kr. Årets overskud er 3.264,34 kr. 
Bankbeholdningen var pr. 31. december 2023 på 24.447,44 kr. 
 
Regnskabet blev godkendt med applaus. 
 
Ad: d. Debat om det nye års udfordringer – og den tilhørende økonomi 
Bestyrelsen vil arbejde videre med projekter, som er nævnt i beretningen. 
Forskningens Døgn afholdes i år som nævnt 25. april. 
Der budgetteres med indtægter og udgifter på 16.500 kr. 
 
Ad: e. Behandling af indkomne forslag 
Bestyrelsen foreslår følgende ændringer i Frederiksberg Lokalråds vedtægter: 
§1.b. 
Eksisterende tekst: 
"afgrænsning: mod nord ved Borgmesterens øje, mod syd ved Skælskørvej/Klokkegårdsvej, mod øst ved 
Sorø Sønderskov og mod vest ved Smedevej/Parnasvej." 
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ændres til: 
 
"afgrænsning: mod nord ved Borgmesterens Øjne, mod syd omfatter foreningen alle byudviklingsområder, 
der hænger naturligt sammen med byområdet Frederiksberg." 
 
§2. Medlemskab: 
Som medlem kan optages enhver borger med fast bopæl på Frederiksberg, som er fyldt 16 år, samt 
foreninger hjemmehørende på Frederiksberg. Udmelding finder sted ved fraflytning eller ved henvendelse 
til formanden. 
 
foreslås suppleret med: 
"Medlemskab kan med bestyrelsens accept bevares for personer, der vil arbejde for udviklingen på 
Frederiksberg i overensstemmelse med vedtægterne." 
 
§5. Bestyrelse: “formand” udskiftes med “forperson” 
 
Forslagene blev vedtaget enstemmigt. 
 
Ad: f. Valg af ny bestyrelse og 1 revisor – alle valg for et år ad gangen 
Nyvalgt blev Ella Hilker. Genvalgt blev Malene Rasmussen, Henning Fischer, Linda Grarup, Louise Thrane, 
Charlotte de Nedergaard og Jørn-Ole Hesselvig. 
Poul Hangler blev genvalgt som revisor. 
 
Ad: g. Fastsættelse af indmeldelsesgebyr 
Indmeldelsesgebyret er uændret 50 kr./person. 
 
Ad: h. Eventuelt 
Under dette punkt fortsatte drøftelserne om forbedret synlighed for Lokalrådet. 
 
Herefter var generalforsamlingens emner udtømt. 
 
Louise Thrane takkede derefter dirigenten, Tina Hyldegaard, for god ledelse af generalforsamlingen. 
 
 
 
 
 
 
 
                    Jørn-Ole Hesselvig                                                                 Tina Hyldegaard 
                            Referent                                                                              Dirigent 


